

Ple de les Corts Valencianes celebrat el dia 23 de maig de 1996. Comença la sessió a les 10 hores i 45 minuts. Presidix el Molt Excel·lent President, Senyor Vicent González i Lizondo. Sessió plenària número 27. Primera reunió.

El senyor president:

Senyories, bon dia a tots. S'obri la sessió.

D'acort en els grups parlamentaris de la Cambra vaig a donar l'lectura a una declaració institucional, lamentablement succeïda a través, una altra vegada, d'un atre nou assassinat per part de la banda terrorista ETA.

"Davant de l'atentat terrorista ocorregut en el mati d'ahir en la ciutat de Cordova, les Corts Valencianes reiteren una vegada més la seua més energica condena contra este crim i al mateix temps fan extensible el seu condol als familiars, als membres de les forces armades i al poble andalus. Aixina mateix les Corts Valencianes manifesten la seua voluntat de que fets com el que hui condenem no alteraran en cap cas el funcionament de les institucions democràtiques i la convivença pacífica i en llibertat de tot el nostre poble".

Moltes gràcies.

A continuació els vaig a demanar, d'acort en l'article 63, proposar l'alteració de l'orde del dia en l'inclusió d'un punt nou referent al jurament o promesa de la nova diputada, il·lustre senyora María del Carmen Mas Rubio. Moltes gràcies pel permis. Vaig a procedir a llegir el jurament o promesa.

Il·lustre Senyora Diputada, ¿jureu o prometeu que mentres tingau el càrrec de diputada acatareu la Constitució i l'Estatut d'Autonomia sense engany i guardareu fidelitat a la Generalitat Valenciana?

Il·lustre Senyora Diputada, ¿juráis o prometéis que en tanto tengáis el cargo de diputada acateréis la Constitución y el Estatuto de Autonomía sin engaño y guardaréis fidelidad a la Generalidad Valenciana?

La senyora Mas Rubio:

Sí, prometo.

El senyor president:

Muchas gracias.

Queda, por tanto, proclamada definitivamente con todos sus derechos como diputada de esta Cámara la nueva Ilustre Diputada Doña María del Carmen Mas Rubio. Muchas gracias.

Senyories, també per un ordenament, yo crec que practicamente tots –sobretot els portaveus– ho coneixen, pero no obstant en el fi que tots puguen acomodar els seus temps de treball en els respectius despachos respecte al Ple de la Cambra, he d'informar-los que en primer lloc entrarém en el punt numero set, com a primer punt de l'orde del dia, la presa en consideració de la proposició no de llei sobre atribució als assumptes ambientals de major autonomia i alt ranc jeràrquic, presenta pel diputat Alfonso Arenas Ferriz. A continuació passarem a les compareixences 12 i 13. La compareixença numero huit del conseller de Treball i Assumptes Socials, sobre la política general de la conselleria referent a les accions integrals, es vorà demà, a continuació de les preguntes al Molt Honorable President de la Generalitat Valenciana. I queden ajornats els punts 9, 10 i 11 davant de l'impossibilitat d'acudir del conseller de Economia i Facenda.

Aixina es que sense més entrem ja en el punt numero set de l'orde del dia: presa en consideració de la proposició no de llei sobre atribució als assumptes ambientals de major autonomia.

Per part del Grup Parlamentari Socialista, te la paraula el senyor Alfonso Arenas.

El senyor Arenas Ferriz:

Gracias, señor presidente.

Señorías, la propuesta de resolución que traigo al Pleno de la Cámara dice así: "Las Cortes Valencianas instan al presidente de la Generalidad Valenciana a que dote a los asuntos ambientales de la Comunidad Valenciana de la mayor autonomía posible y del más alto rango jerárquico establecido en el Estatuto de Autonomía. Del cumplimiento de la presente resolución se dará cuenta a esta Cámara antes del 31 de junio de 1996".

Señorías, el pasado mes de octubre proponíamos la creación de una conselleria de Medio Ambiente a esta Cámara como departamento autónomo por entender que la imprevisión, la precipitación y el sectarismo estuvieron presentes en la fusión de las consellerias de Agricultura...

El senyor president:

Señor Arenas, por favor, un momento.

Señorías, si son tan amables, vamos a escuchar u oír, en su caso, al señor portavoz del Grupo Parlamentario Socialista.

Adelante, señor Arenas.

El senyor Arenas Ferriz:

Gracias, señor presidente.

Decía que la imprevisión, la precipitación y el sectarismo habían estado presentes en la fusión de las consellerias de Agricultura y Medio Ambiente acordada por el presidente Eduardo Zaplana.

Hoy, once meses después de aquella equivocación de constituir como un departamento adjunto a Agricultura la conselleria de Medio Ambiente, de aquel error de Eduardo Zaplana de suprimir la conselleria de Medio Ambiente, se ha hecho patente el retroceso ambiental de la Comunidad Valenciana en todos los campos. Y el presidente de la Generalitat, Eduardo Zaplana, continua haciendo el ridículo en materia de medio ambiente. Y mientras Aznar en el gobierno central pretende dar un aire de modernidad a la administración estatal creando el Ministerio de Medio Ambiente, aquí se continúa teniendo a los asuntos de medio ambiente como un asunto de segundo orden en la administración autonómica.

En menos de un año hemos visto cómo la creación de una subsecretaría de medio ambiente, que sustituía a la conselleria de Medio Ambiente, no ha sido sino un mero reparto de poder entre el Partido Popular y Unión Valenciana, donde el puesto de subsecretario y sus asesores eran ni más ni menos que la satisfacción de determinados intereses donde los intereses ambientales quedaban por detrás de los intereses partidistas.

Efectivamente, en estos meses, hemos visto cómo se ha cesado al subsecretario de medio ambiente por una serie de peleas internas de un grupo, y el Consell, presidido por Eduardo Zaplana, no ha nombrado ningún nuevo subsecretario de medio ambiente. Y además, cuando al Consell se le pregunta qué pasa con la subsecretaría de medio ambiente, el portavoz autorizado del Consell, por lo tanto hablando en nombre del presidente también, dice que ese asunto no es un asunto del gobierno valenciano sino que es un asunto interno de su socio de coalición Unión Valenciana, dejando por lo tanto clara su falta de interés por los asuntos ambientales en la Comunidad Valenciana.

Para acabarlo de arreglar la orden de 14 de julio de 1995, por la que se creaba la subsecretaría de medio ambiente con determinadas competencias en materia de llevar adelante una política coherente y coordinada en esa área, es derogada el 9 de enero de 1996, después del cese del subsecretario, señor